
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr  XIX

XIX Sesja w dniu 26 czerwca 2020 r.
Obrady rozpoczęto 26 czerwca 2020 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 15:02 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki 
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Arleta Wegner 
13. Alina Wróblewicz 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 15 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacje nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Raport o stanie Gminy Margonin za 2019 rok:
a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Margonin za 2019 r.,
b) debata o stanie gminy,
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin,
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2019 r.:
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za rok 2019 wraz
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu.
b) przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta
i Gminy Margonin wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku komisji.
c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za 2019 r.,
d) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Lipinach, 



B/ wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Lipinach,
C/ wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Radwankach, 
D/ ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście i Gminie Margonin na rok szkolny 2020/2021,
E/ nadania nazwy ulicy Sportowej w miejscowości Margonin,
F/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Margonin, dla działki nr 893/2, 894/2, 928 obręb miasto Margonin 
G/ wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie Gminy 
Margonin w 2020 roku,
H/ zmiany Uchwały nr 488/XLIII/2018  z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zasad udzielania dotacji, trybu
postępowania o udzielenie spółkom wodnym dotacji z budżetu Gminy Margonin,  sposobu jej rozliczenia
I/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2020,
J/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2020-2024,
10. Wolne głosy.
11. Zakończenie sesji.
Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad?
Burmistrz zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad ppkt K/ uchwały w sprawie 
określenia zasad sprzedaży na rzecz najemców, samodzielnych lokali mieszkalnych  stanowiących 
własność Gminy Margonin oraz warunków udzielania bonifikat i wysokości ich stawek procentowych
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad wraz z propozycją zgłoszona przez Burmistrza. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Program sesji stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.

Burmistrz podziękował i wręczył kwiaty i ryngraf obecnej na sali Pani Bożenie Kaźmierczak za 
wieloletnia pracę i działanie na rzecz profilaktyki w Komisji rozwiązywania problemów alkoholowych. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z XVIII sesji rady?
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1) Przewodnicząca Komisji ds. społecznych i rolniczych J. Zmudzińska odczytała sprawozdanie z 
posiedzenia wspólnego komisji ds. społecznych i rolniczych, komisji ds. budżetu, finansów i planowania i
komisji rewizyjnej, komisji skarg, wniosków i petycji z dnia 23 czerwca 2020 r. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 3 do Protokołu.

2)  Przewodnicząca  komisji  rewizyjnej  przedstawiła  sprawozdanie  z  posiedzenia  komisji  z   2020  r.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 4 do Protokołu. 

5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.



Powyższa informacja stanowi załącznik nr57 do Protokołu.

6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.

7. Raport o stanie Gminy Margonin za 2019 rok:
a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Margonin za 2019 r.,
Przewodniczący rady poinformował, że raport o stanie gminy został zamieszczony na stronie 
internetowej. Każdy radny otrzymał raport i mógł się z nim zapoznać. 
Raport o stanie Gminy stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

b) debata o stanie gminy,
W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler  - powiedziała, że raport jest to obowiązkowy bilans działalności organu wykonawczego za 
rok poprzedni. W zeszłym roku raport był przedstawiany po raz pierwszy, a ustawy ustrojowe nie 
precyzują dokładnie, co raport ma zawierać. W tym roku przedstawiając raport można było skorzystać z 
wniosków, jakie zaproponowała fundacja Batorego, a nie tylko wspomnieć o nich na pierwszej stronie 
raportu. Raport o stanie gminy za 2019 rok jest kopią raportu za rok 2018. W kilku miejscach nie 
zmieniono roku, na rok, którego raport dotyczy tj. roku 2019. Strony 14-17 są  identyczne , jak w zeszłym
roku. Akt prawny przytoczony o zagospodarowaniu przestrzennym również nie ma zaktualizowanej 
podstawy prawnej. Na stronie 23 nie zmieniono żadnych danych dotyczących przejęcia nieruchomości od
skarbu Państwa. Wszystkie dane nie zostały zmienione - pozostały identyczne. Analiza wydatków i 
dochodów gminy wg klasyfikacji budżetowej w raporcie zamieszczona w dwóch tabelkach nie daje 
czytelnej informacji o stanie finansów gminy, są tylko powieleniem informacji księgowych z programów 
komputerowych. Strona 33 – inne wydatki – zwrot kwoty dotacji 36.900 zł. Nie ma wzmianki o 
przyczynach zwrotu. Strona 34 – pozyskane środki zewnętrzne w kwocie prawie miliona złotych, brakuje
jednak informacji, czy zadania są zrealizowane, ilu beneficjentów brało udział, co to są za projekty. 
Brakuje informacji dotyczącej szkoły w Margoninie – ilu jest uczniów, ile etatów, oddziałów. Fundacja 
Batorego podaje przykłady, jakie treści powinien zawierać raport aby był jasny, czytelny dla 
mieszkańców gminy, którzy na jego podstawie mogą podjąć debatę o stanie gminy. Sytuacja epidemiczna
ograniczyła możliwość dyskusji nad raportem. W mojej ocenie stanowi to dobrą wymówkę aby tej 
dyskusji nie podjąć i aby w ogóle jej nie było. Raport nie pokazuje jakie polityki, programy i strategie 
obowiązywały w roku 2019. W gminie funkcjonuje wiele strategii. Nie ma nic na ten temat w raporcie. W
raporcie nie ma ani jednego słowa o spółkach, które funkcjonują w gminie, a w których to gmina ma 
udziały. O ich celach założeniach, kondycji finansowej, zadaniach na 2019 rok. W raporcie nie ma 
informacji z zakresu gospodarki komunalnej i mieszkaniowej. Brak jest informacji w raporcie ile 
konsultacji społecznych  się odbyło, ile wpłynęło wniosków o udzielenie informacji publicznej, czy 
zostały wydane , czy zostały odmówione decyzją. Ile organizacji funkcjonuje na ternie gminy. Czy były 
udzielne małe dotacje. Brak informacji o przestępczości. Nie dowiemy się z raportu jakie jest 
zatrudnienie w Urzędzie Miasta, czy wzrosło, czy zmalało, jakie były koszty utrzymania urzędu. Te 
informacje mogłyby dać jasny, prosty obraz stanu gminy. Brak informacji o ochronie zdrowia w gminie. 
Brak informacji o sporcie, o nakładach na kulturę. W raporcie brak wiele informacji które czytelnie 
zobrazowałyby stan gminy. Raport jest wykonany nierzetelnie, nieprofesjonalnie, sprawia wrażenie 
wersji roboczej. 
- Mirosław Leśko – mam kilka uwag do strony 17 – wizja gminy. Słowa te same co w zeszłym roku. 
Brakuje danych na temat rozwoju rolnictwa, ilości gospodarstw kierunkach rozwoju. W strategii jest 
zawarty profesjonalny wachlarz usług publicznych. Przekłada się na wysoki stan życia mieszkańców. 
Brakuje danych ile tych usług jest, jakie są ile miejsc pracy jest. Strona 34 fundusz sołecki- brakuje 
informacji co zostało wykonane za rok 2019 z funduszy soleckich. Jest tylko odesłani do strony 
internatowej. 



- Tomasz Gorkowski – powiedział, że jest to drugi raport. Sprawdzałem wytyczne, na które, jak jest 
zapisane na pierwszej stronie raportu, że autor posługuje się wytycznymi fundacji im. Batorego. 
Sprawdziłem te wytyczne. W raporcie nie ma zachęty do dyskusji o raporcie. Dział – efektywność 
działań. Ile decyzji wydano, ile zaświadczeń ile spraw z zakresu ochrony środowiska – brakuje informacji
jaki jest czas załatwiania wniosków, spraw. Wielokrotnie na sesjach i komisjach mówiliśmy, że potrzebne
są ogromne pieniądze na modernizację oczyszczalni, a ostatnio pojawiają się głosy, że oczyszczalni nie 
będziemy remontować, bo większą koniecznością jest remont wodociągów i modernizacja miejskiej 
hydroforni. Raport str 34 – dział pozyskane środki. Wysokość pozyskanych środków w przeliczeniu na 
mieszkańca gminy wynosiła w 2019 r. 156 zł. Spadek do 2018 r. 85%. Różne projekty się zaczynają 
rożne kończą i mam wątpliwości czy są problemy z naszej strony, że się nie łapiemy na to, czy wypadło 
tak w tym roku tylko. Dział 5 punkt 3 – pomoc społeczna – czy program 500 plus to jedyny program 
wsparcia w naszej gminie? Według mnie dane zawarte są źle sformułowane. Jedynym prawdziwym i 
dobrze napisanym zdaniem dotyczącym realizacji 500 plus jest to, że w 2019 r. skorzystało z tego 826 
rodzin. Nie ma wzmianki, że od lipca 2019 r. zmieniły się kryteria przyznawania świadczenia 
wychowawczego. I od tej pory to świadczenie przysługuje na każde dziecko do 18 roku życia. W 
Margoninie 500 plus ma się dobrze. Podsumowując rozdział o pomocy społecznej, to gmina robi tylko to 
co musi. Nie ma żadnych programów wsparcia osób niepełnosprawnych. Rozwozimy niepełnosprawnych
do gmin ościennych może więcej osób by z tego skorzystało. Dostrzegam w raporcie też dobre sprawy. 
Zmniejszył Burmistrz zadłużenie Gminy, jest to duży sukces, sukces Pana i Pana zespołu i wszystkich, 
którzy się do tego dołożyli. Gmina organizując bardzo ważne spotkanie noworoczne dla przedsiębiorców 
na początku 2019 r. pominęła zapraszając przedsiębiorców naszej gminy i wg mnie mają słuszny żal. W 
jednej z interpelacji prosiliśmy o stworzenie regulaminu związanego z zapraszaniem przedsiębiorców. 
Żeby widzieli z czego wynika, że są zaproszeni, bądź nie. W październiku zostało łożone zapytanie 
dotyczące wynajęcia wyciągu nart wodnych. Na odpowiedź wnioskujący czekał ponad 120 dni. Powinno 
nam zależeć na tym aby wyciąg przynosił jak najmniejsze straty. W roku 2019 miasto Margonin 
odwiedził Prezydent RP Andrzej Duda wszyscy radni ramienia Pana komitetu byli zaproszeni, niestety 
zaproszeń zabrakło dla trzech radnych klubu „Radni Bliżej Ludzi”. Na dzień przed wizytą, wiedząc że 
radni są zaproszeni Radna M. Miler zadzwoniła do przewodniczącego J. Staniewskiego pytając czy coś 
robimy jako Rada Miasta i Gminy Margonin  w związku z wizyta prezydenta. Odpowiedz była 
jednoznaczna – nic nie wiem. Panie Burmistrzu nie mam żalu do Pana, próbuje nawet Pana zrozumieć. 
Nie zgadzam się jednak z postawą innych obecnych przy tym stole. Na ich obojętność, znieczulicę i 
aprobatę tego co się wydarzyło. Obojętność. Burmistrz był tak przewidujący odnośnie koronawirusa, że 
nie podawał nam ręki od początku 2019 r. Ja Pana burmistrza bardzo szanuję, ale że mamy czasem inne 
poglądy to nie znaczy, że przenoszę to na prywatną płaszczyznę. A jeśli chodzi o obojętność, to przytoczę
dla refleksji w mojej wypowiedzi fragment przemówienia Pana Mariana Turskiego wygłoszonego w 
Auschwitz podczas tegorocznych obchodów 75 rocznicy wyzwolenia obozu. W swoim wystąpieniu Pan 
Marian Turski opowiadał jak powoli społeczeństwo godziło się na zabierane im prawa. Skończyło się to 
powstaniem obozów i masową zagładą ludzi o innym przekonaniu i innej narodowości. Na koniec 
swojego przemówienia Pan Marian Turski podsumował jednym cytatem: „Nie bądźcie obojętni, kiedy 
widzicie, że przeszłość jest naciągana na poczet aktualnej polityki. Nie bądźcie obojętni kiedy 
jakakolwiek mniejszość jest dyskryminowana, ponieważ istotą demokracji jest to, że większość rządzi, 
ale demokracja na tym polega, że prawa mniejszości muszą być chronione jednocześnie. Nie bądźcie 
obojętni, kiedy jakakolwiek władza narusza przyjęte umowy społeczne już istniejące. Bądźcie wierni 
przykazaniom. Jedenaste przykazanie – nie bądź obojętny, bo jeśli nie, to się nawet nie obejrzycie jak na 
Was, waszych potomków jakieś Auschwitz spadnie z nieba”. Biorąc pod uwagę wymienione fakty, nie 
mogę głosować za udzieleniem Panu wotum zaufania i udzieleniem absolutorium. Nie mogę godzić się na
tak słaby raport o stanie gminy oraz akceptować złych zachowań, uznając je za dobre. Nie mogę być 
obojętny na to co robi Pan w stosunku do nas radnych i mieszkańców, których reprezentujemy. Zagłosuję
za przyjęciem sprawozdania z budżetu bo to pochwała dla zespołu, ludzi którzy to planują, wydatkują, 



pilnują pieniędzy gminy, między innymi to jest pochwała dla Pana. Jeśli chodzi o o absolutorium, to jest 
to tylko ocena Pana, a w zaistniałej sytuacji nie mogę chwalić zachowań, z którymi się nie zgadzam. 
- Barbara Kończak – dodała, że fundacja Batorego zauważyła w tym raporcie, że te raporty są zbyt 
obszerne i o tym radni nie mówią ani jednego słowa. Najprawdopodobniej gminy stosują się do tego żeby
te raporty nie były tak obszerne. Jakby raport miał zawierać wszystko, co zostało zrobione, to nie 
wyobrażam sobie ile stron taki raport miałby mieć.
- Tomasz Gorkowski (Ad Vocem) – jest szablon który ma 4 strony i wg tego szablonu można 
przygotować raport. W raporcie za 2018 r. było więcej informacji niż teraz. 
- Maria Miler – raport miał zawierać  najważniejsze informacje natomiast załączniki miały stanowić 
część zestawiającą jak to było w zeszłym roku. Np był wykaz uchwał. W tym roku nie ma takiego 
załącznika jak wykaz uchwał, czy fundusz sołecki jak został zrealizowany. Chodzi o treść raportu. 
Burmistrz – powiedział, że wszystko jest do przyjęcia, jakiekolwiek uwagi słowne, ale powołanie się 
przez Pana Gorkowskiego na wypowiedź Pana Mariana Turskiego i porównanie do Auschwitz, do 
zamordowanych, to podlega wszelkiej godności i przyzwoitości z Pana strony. Jak można porównywać 
Auschwitz do Margonina. Po tej sytuacji to nie, że ręki nie będę Panu podawał, ale nie będę patrzył na 
Pana. To uwłacza wszelkiej godności. Wy tylko knujecie i nóż w plecy chcecie nam włożyć. Nic 
pożytecznego dla tej gminy nie zrobiliście, a uważacie się za Bóg wie kogo. Ostanie słowa Pana 
Turskiego- przytoczone w innych sytuacjach, to jest to chamskie i karygodne. 
- Mirosław Leśko (Ad Vocem) – zgłaszając dzisiaj uwagi do raportu, proszę powiedzieć gdzie było 
knucie? Zadawałem pytania i zwracałem uwagi, jakie punkty poprawić żeby były bardziej czytelne dla 
mieszkańców.
Burmistrz – powiedziałem, że wszelka krytyka jest do przyjęcia i do akceptowania, odniosłem się 
głównie w swoich słowach do ostatniego zdania powoływania się na słowa Pana Turskiego przez pana 
Gorkowskiego. To mnie zabolało. A o knuciu, donosicielstwu i kapusiowaniu to mówię o całości 
Waszego działania w radzie jako całość. A sprowokował mnie pan Gorkowski porównując gminę 
Margonin z Auschwitz. To jest nawet niegodne, żeby z Panem rozmawiać. Wszelkie informacje są na 
bipie nic tu nie jest ukryte, zakłamane. Raport zawiera najważniejsze rzeczy. Raport ma być wzięły krótki
i na temat i taki jest. 
- Tomasz Gorkowski (Ad Vocem) – przytoczyłem ten cytat, jako przesłanie, które Pan Marian Turski 
podczas rocznicy wygłosił. Jako przesłanie dla każdego narodu. Umiem słuchać i czytać ze 
zrozumieniem. 
Burmistrz – nie miejsce i sytuacja żeby o tym mówić i choćby z tej obawy, że takie bzdury będziesz gadał
przed prezydentem nie zostałeś zaproszony. 
- Maria Miler – chciałabym wrócić do merytorycznej dyskusji na temat raportu. To prawda, że raport 
powinien zawierać najważniejsze informacje, ale nie mogę się zgodzić na to, że on jest wykonany 
rzetelnie. Choćby strony zawierające podstawy prawne do zrealizowania polityki przestrzennej czy 
planów zagospodarowania przestrzennego nic nie wnoszą. Tak samo dane i daty, które nie zostały 
zmienione. Jeśli chodzi o wypowiedz Pana Tomasza Gorkowskiego to mnie się wryło jedno słowo 
obojętność i nic więcej. 
Zastępca Burmistrza – odniesiemy się do raportu. Opowiadanie o Auschwitz w jakimkolwiek aspekcie, 
gdzie żyjemy mimo wszystko w demokratycznym państwie prawnym, brakuje słów. Tu nie ma 
narzuconej władzy. Państwo mają prawo do krytyki, do własnej opinii, do niezgadzania się z różnymi 
rzeczami. Kończąc wypowiedź słowami więźnia obozu Auschwitz we współczesnej Polsce, wiedząc 
gdzie te słowa padły, w jakich okolicznościach, nikomu nie wolno ani tv polskiej ani tvn nie wolno 
powoływać się na takich ludzi. Są pewne granice i tych granic się nie przekracza. Sesja jest nagrywana i 
Margonin będzie na niechlubnej liście za chwile słynnych miejscowości z powodu tego. Porównania tej 
sytuacji w demokratycznej gminie z potężnym mandatem społecznym, przy frekwencji sięgającej ponad 
60 %. Nie można do każdej sytuacji przypisywać sobie cytat, który nam się żywnie podoba. To mówiła 
określona osoba, ma on określony kontekst. Faktycznie obojętność, obojętność kogo – świata, który 



przyglądał się temu co robili naziści. Tam nigdy nie było demokracji, proszę zajrzeć do historii i nie 
używajcie takich sformułowań. Raport ma być zwięzły i nie będzie on pokazywał absolutnie wszystkiego.
Tworzenie regulaminów na wszystkie spotkania będzie absurdalne. Jeśli ktoś nie płaci podatków na 
terenie gminy Margonin, to trudno takich przedsiębiorców zaprosić na takie spotkanie. Trudno taką osobę
traktować jako partnera mdz gminą, a przedsiębiorcą. Osoba ta z premedytacją wykonał ruch i przeniósł 
swoją działalność tylko na papierze do innej gminy żeby nie płacić podatków. Proszę sprawdzić najpierw,
a później tymi przykładami się posługiwać. Pan przewodniczący nie mógł wiedzieć jak wygląda sprawa 
zaproszeń na wizytę prezydenta RP. Kancelaria prezydenta przygotowywała zaproszenia i Urząd 
Wojewody Wielkopolskiego. Gmina wskazała oczywiście osoby, które z punktu widzenia były istotne. 
Głównym zapraszającym była kancelaria prezydenta. Co do wyciągu – to osoba ta dostała odpowiedź i 
się nie odezwała i nie odpisała, czy jest zainteresowana, czy nie. Koszty funkcjonowania tego obiektu są 
ogromne. W większości przypadków obsługa to pracownicy gminy oddelegowani do obsługi wyciągu 
nart wodnych. Nie znajdziecie Państwo pracowników na okres letni - człowieka, który będzie pracował 
po 300 godzin i później pójdzie sobie gdzie indziej. To nawet nie jest praca dla studenta. Mogą państwo 
podjąć taką uchwałę i burmistrz ja wykona tylko musicie się Państwo podpisać pod nią z imienia i 
nazwiska, gdzie wskażecie wysokość czynszu. Jaka miałaby to być stawka czynszu, jeśli zakup części w 
ostatnim czasie kostkowała 16.000 zł. I kto miałby ponosić te koszty bieżącego utrzymania, dzierżawca 
tak? Ten człowiek się nie odezwał miał propozycje wskazane. To musi być wymiar biznesowy. 
- Maria Miler (Ad Vocem) – podobała mi się Pana wypowiedź. Po raz kolejny powiedział Pan dużo o 
wyciągu. Zastanawiam się dlaczego w kilku słowach, jakie szanse i zagrożenia i analizie swot nie 
znalazło się to w tabelce. To z roku na rok się zmienia. Być może dobrze się stało, że nikt nie 
wydzierżawił tego obiektu. Żadne działanie podejmowane w ramach pieniędzy publicznych nie może 
przynosić szkody gminie. Czy sport czy wyciąg, my nie mamy na przestrzeni lat odniesienia prostego. 
Nie szukania po BIP, ale żeby przeciętny obywatel gdyby chciał się wprowadzić do gminy bierze taki 
raport i czyta. Sam pan przyzna dokument nie staje się wiarygodny jak dokumenty się porównuje i te 
dane są powielane. 
- Mirosław Leśko (Ad Vocem) – co do funduszu sołeckiego chodzi o wykonane główne zadania, a nie o 
koszenie trawy. Funduszu teraz sołeckiego nie będzie, konsultacje w tej sprawie były jakie były. 
Mieszkańcy żałują że nie będzie funduszu sołeckiego.
Zastępca Burmistrza– proszę przekazać zaniepokojonym mieszkańcom że fundusz sołecki, nie pod nazwą
funduszu sołeckiego, ale będzie funkcjonował. Fundusz sołecki został na ten rok wykreślony. Rada nie 
wyraziła zgody na wyodrębnienie funduszu. Spadają dochody gminy. Fundusz funkcjonował kilka lat. 
Cześć gmin nie ma w ogóle tego funduszu. Będziemy chcieli zachować namiastkę funduszu. Będą 
zebrania mieszkańców i mieszkańcy będą wskazywać zadania, które chcą mieć wykonane. Nadal na 
wioskach są ogromne zadania inwestycyjne, które są do wykonania. Przy spadających dochodach fundusz
powodował ogromne rozdrobnienie. W załączniku jest wskazane na co te pieniądze są wydawane. W 
niektórych miejscowościach brakowało pomysłów, bo tern fundusz spełnił już tam swoją rolę. Forma 
decydowania przez ludzi na daną miejscowość będzie i ona zostanie. 
- Maria Miler (Ad Vocem) – dobrze Pan powiedział na temat funduszy sołeckich, czy form zastąpienia 
funduszu na lata kolejne, czy na następny rok. Wystarczyło w raporcie wskazać priorytety na kolejne lata.
Przedstawić strukturę sołectw, być może wtedy byłoby łatwiej zrozumieć, co ma się wydarzyć. 
Zastępca Burmistrza – powiedział, że znając sytuację finansową gminy piszecie interpelacje, bo macie 
takie prawo. Rzeczywistość później okazuje się inna. 
- Mirosław Leśko (Ad Vocem) – nikogo nie podjudzam ani sołtysa ani nikogo z rady sołeckiej,

Przewodniccy rady przedstawił uchwałę c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała podejmowana jest bezwzględną większością głosó ustawowego 
składu rady tj. 8 osób. 



Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam 
Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
PRZECIW (2)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
Uchwała Nr XIX/189/2020 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2019 r.:
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za rok 2019 wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu.
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin 
za rok 2019 wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu.
Sprawozdanie roczne z przebiegu wykonania budżetu gminy, planu finansowego instytucji kultury za 
2019 rok oraz informacji o stanie mienia gminy (Zarządzenie Nr 37/2020 Burmistrza Miasta i Gminy 
Margonin z dnia 23 marca 2020 r.) stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

Uchwała Nr SO-0954/16/15/Pi/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu z dnia 15 kwietnia 2020 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i 
Gminy Margonin za rok 2019 wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami stanowi 
załącznik nr 10 do Protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi lub zgłaszają pytania do przedstawionego 
sprawozdania z wykonania budżetu? 
Uwag i pytań nie zgłoszono.
b) przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i 
Gminy Margonin wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku komisji.
Przewodnicząca Komisji rewizyjnej A. Wegner przedstawiła wniosek komisji rewizyjnej w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o
wniosku komisji.
Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 11 do Protokołu. 

Uchwała Nr SO-0955/3/15/Pi/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu z dnia 13 maja 2020 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy 
Margonin o udzielenie Burmistrzowi absolutorium z tytułu wykonania budżetu na rok 2019 stanowi 
załącznik nr 12 do Protokołu.

c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za 2019 r.,
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 



wykonania budżetu Miasta i Gminy Margonin za 2019 r.,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , 
Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/190/2020 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

d) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że głosowanie nad uchwałą odbywa bezwzględna większością głosów w 
obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady tj. 8 osób.
Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam 
Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
PRZECIW (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
Uchwała Nr XIX/191/2020 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.

Przewodniczący rady pogratulował Burmistrzowi udzielonego absolutorium.

Burmistrz – podziękował za okazaną pomoc i wszystkie uwagi. Do radnych opozycyjnych nie będę się 
odnosił. To, co dzisiaj powiedział radny godzi wszelkiej przyzwoitości bycia radnym i zabierania głosu w
takim temacie i porównywaniu do tego co porównał. Jesteście bliżej ludzi teoretycznie. Auschwitz, 
jesteście nazistą? Nie wiem, sami żeście się tak określili. Wstyd mi za to, że tego typu zdania padły. 
Musze do nich dotrzeć bo to jest niewybaczalne, niewyobrażalne że można tak myśleć. Opamiętajcie się i
chciejce z nami współpracować. Nie ciągnijcie tego wózka do tyłu. Dziękuję tym, co mi pomagali. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Lipinach,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.
W związku z zawieszeniem się systemu i brakiem możliwości oddania głosu, głosowanie zostało 
anulowane. 
Przewodniczący poprosił aby ponownie włączyć system głosowania.
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na odpłatne przejęcie nieruchomości gruntowej niezabudowanej w Lipinach,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/192/2020 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

b) wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Lipinach,
M. Nowaczewski przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Lipinach,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/193/2020 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu.

c) wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Radwankach,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Radwankach,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/194/2020 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu.

d) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście i Gminie Margonin na rok szkolny 2020/2021,
K. Maćkowiak przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście i Gminie Margonin na rok szkolny 2020/2021,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 



Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/195/2020 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu.

e) nadania nazwy ulicy Sportowej w miejscowości Margonin,
K. Maćkowiak przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
nadania nazwy ulicy Sportowej w miejscowości Margonin,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/196/2020 stanowi załącznik nr 19 do Protokołu.

f) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Margonin, dla działki nr 893/2, 894/2, 928 obręb miasto Margonin
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – powiedziała, że podczas komisji projekt został omówiony i wiemy, że 3 działki w 
przyszłości mają stanowić parking, kto jest właścicielem działek, których ma dotyczyć zmiana?
M. Nowaczewski – powiedział, że właścicielskim jest gmina Margonin. Jedna z działek stanowi własność
osoby fizycznej. 
- Maria Miler – czy są jakieś plany do przejęcia tej działki?
M. Nowaczewski – powiedział, że pierwszym etapem jest stworzenie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, a w drugim etapie będziemy rozmawiać na temat ewentualnego 
skomunikowania terenu parkingu poprzez działkę stanowiąca własność osoby fizycznej .
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Margonin, dla działki nr 893/2, 894/2, 928 obręb miasto Margonin. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński.
Uchwała Nr XIX/197/2020 stanowi załącznik nr 20 do Protokołu.

g) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie 
Gminy Margonin w 2020 roku,
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:



- Mirosław Leśko – czy to obowiązuje na 30 dni?
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że to są inne wymagania, wnioskodawca zabezpiecza się na 
okoliczność taką, że organizuje obóz i nie jest to ogólnodostępne miejsce.
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie Gminy 
Margonin w 2020 roku,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/198/2020 stanowi załącznik nr 21 do Protokołu.

h) zmiany Uchwały nr 488/XLIII/2018 z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zasad udzielania dotacji, 
trybu postępowania o udzielenie spółkom wodnym dotacji z budżetu Gminy Margonin, sposobu jej 
rozliczenia.
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
zmiany Uchwały nr 488/XLIII/2018 z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie zasad udzielania dotacji, trybu 
postępowania o udzielenie spółkom wodnym dotacji z budżetu Gminy Margonin, sposobu jej rozliczenia. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/199/2020 stanowi załącznik nr 22 do Protokołu.

i) zmiany uchwały budżetowej na rok 2020,
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały.
Głosowano w sprawie:
autopoprawki. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:



zmiany uchwały budżetowej na rok 2020,. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/200/2020 stanowi załącznik nr 23 do Protokołu.

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2020-2024
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2020-2024. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (1)
Alina Wróblewicz 
Uchwała Nr XIX/201/2020 stanowi załącznik nr 24 do Protokołu.

k) określenia zasad sprzedaży na rzecz najemców, samodzielnych lokali mieszkalnych stanowiących
własność Gminy Margonin oraz warunków udzielania bonifikat i wysokości ich stawek 
procentowych
Zastępca Burmistrza  przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:
- Mirosław Leśko – moim zdaniem to dobry pomysł. Są chętni w szkole w Próchnowie. Ludzie chcą 
remontować, ale jak wykupią to za małe pieniądze, bo tak nie chcą inwestować. 
Zastępca Burmistrza – jeśli jest taka wola to mogą Państwo zaproponować wysokość tej bonifikaty. 
Warunkiem jest, że nie można przez 5 lat sprzedać mieszkania. 
- Jolanta Zmudzińska – czy w mieście Margonin są wolne mieszkania socjalne?
Zastępca – powiedział, że kilka socjalnych lokali będzie, ale wolnych nie ma. Gdyby sytuacja wymagała 
tego to na pewno należałoby się postarać żeby zapewnić mieszkanie w sposób czasowy. Lokali 
socjalnych nie sprzedajemy. 
- Andrzej Zmudziński – powiedział, że kiedyś był inny system sprzedaży mieszkań. 
Przewodniczący rady -  zapytał, po czyjej stornie będą koszty rzeczoznawcy?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że po stronie gminy jest koszt rzeczoznawcy. 
- Maria Miler – z czego wynika ten rok 69 i po 69 budynku i ile jest tych mieszkań do tej daty granicznej 
i jakie są to powierzchnie mieszkań?
Zastępca – posiadamy takie dane. Ten rok wynika z przepisów, co do normy jaki muszą zostać 
dochowane. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie:



określenia zasad sprzedaży na rzecz najemców, samodzielnych lokali mieszkalnych stanowiących 
własność Gminy Margonin oraz warunków udzielania bonifikat i wysokości ich stawek procentowych. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Mariusz Bachorski , Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa 
Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , 
Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
Uchwała Nr XIX/202/2020 stanowi załącznik nr 25 do Protokołu.

10. Wolne głosy.
W dyskusji wzięli udział:
- Rafał Gimzicki – zapytał w imieniu młodzieży o możliwości otwarcia orlika i siłowni zewnętrznych? 
Jaki jest pomysł na lodowisko, które zajmuje miejsce na placu szkoły? Prośba o załatanie dziur na 
skrzyżowaniu z drogą wojewódzką i drogą gminna. Udrożnić przewody burzowe - prośba z ulicy 
Powstańców i Żeromskiego - woda spływa i się gromadzi na posesji.  
Zastępca Burmistrza - powiedział, że orlik jest otwarty. Boiska były otwierane. Jeśli faktycznie jest 
zamknięty to jeszcze dzisiaj będzie otwarty. Koszt utrzymania lodowiska to ok. 200.000 zł. Młodzież 
będzie się spotykać jak nie w tym namiocie to gdzie indziej.
- Rafał Gimzicki (Ad Vocem) – nie chodzi o zrobienie lodowiska. Chodzi o to że zajmuje to miejsce, 
młodzież to dewastuje. Należałoby się nad tym pochylić, co z tym zrobić. 
Andrzej Zmudziński – jeśli chodzi o sprzedaż tego lodowiska, to uważam, że nie powinniśmy go 
sprzedawać ze względu na porządny stelaż i konstrukcję. Chciałbym się dowiedzieć na jakim etapie jest 
budowa ronda?
Zastępca Burmistrza – dzisiaj mija czas na składanie odwołań. Jeśli się nie odwołał wykonawca to będzie 
podpisana umowa, jeśli się odwołał to czas zawarcia umowy się wydłuży. 
- Jolanta Zmudzińska – zapytała radnych powiatowych, czy jest możliwość postawienia znaku 
ograniczenia prędkości lub garbów na ul. Okopowej? Jest tam bardzo duży ruch i jest niebezpiecznie.
- Mirosław Leśko – równiarka nie dokończyła prac tej wiosny.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że prace będą dokończone. 
- Maria Miler – odniosła się do słów do współpracy, że mamy współpracować. W dniu 22 listopada 2018 
r. spotkaliśmy się na tej sali po raz pierwszy w tym skaldzie wtedy też zaproponowałam na 
wiceprzewodniczącego rady pana Tomasza Gorkowskiego. Powiedziałam, że przy tym stole siedzą radni 
tylko dwóch komitetów wyborczych. Po wyborach komitety te przestały być ważne i od wtedy była 
najważniejsza współpraca na rzecz dobra mieszkańców. Aktem dobrej woli, zapowiedzią dobrej 
współpracy wtedy mógłby być wybór, czy pokazanie ze jeden z nas mógłby tworzyć skład w zarządzie tej
rady. Tak się nie stało. Dzisiaj wywołana do tablicy chciałabym przypomnieć ten moment. To nie jest tak,
że któreś z nas nie chce współpracować. Czasami po prostu nie daje się nam możliwości. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 

11. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie XIX sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 26 czerwca 2020 roku o godz.: 
15:02 .

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin



Przygotował(a): Katarzyna Maćkowiak

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


